
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljø- og fødevareministeren

Dato: 10. april 2019

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 738

Vil ministeren redegøre for en aktuel sag fra Vejle Kommune, hvor forekomsten af mala-
kitgrønt i sedimentet med videre ved en opstemning i Vejle Ådal fører til en kontinuerlig
nedstrømsforurening af dambrugsfisk og vilde fisk, og gør dem uegnede til human kon-
sum? I lyset af, at EU’s referencepunkt for tiltag for malakitgrønt og dets metabolitter er
sænket fra 2 μg/kg til 0,5 μg/kg vil det være et problem der består i årevise medmindre
der foretages en oprensning.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Trine Torp (SF).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Trine.Torp@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Pia Adelsteen
formand
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